



Dommerudvalgsmøde

Sted: 14. februar 2022 Microsoft Teams kl. 20.00

Tilstede: Claus Gormsen, Lene Jacobsen, Jacob Lind Nilsson, Bo Lykke og Carsten Provstgaard. Michael Redke og Patrick Bols deltog i punkter 1-7.

Afbud: Nicolai Schmidt og Mette Ærenlund

1. Valg af ordstyrer og referent

Claus valgt som ordstyrer og Carsten som referent

2. Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

3. Opfølgning og godkendelse af forrige referat

Godkendt.

4. Præsentation af dommerpåsættere (vest/øst) ved Patrick Bols og Michael Redke

Begge dommerpåsættere gav en personlig introduktion af dem selv.

5. Status på dommerpåsætning for nuværende sæson inkl. finaler og for næste sæson

Resten af sæsonen i vest er påsat frem til slutspillet. Det er ikke en forventning at der kommer til at ske den store repåsætning.

Kampflytninger er et generelt problem, at dommerne ikke får notifikationer.

Øst: Der er påsat med udgangen af april. Der er udfordringer med kampflytninger, som der er en del af for nuværende. Derudover er der en del oplevelser af synkroniseringsfejl mellem MVP og DGI STAP. Denne er kontoret opmærksomme på og der ligger en opgave i at undervise klubberne.

Derudover ønsker kontoret at få viden om de udfordringer der opleves i synkronisering.

Kontaktoplysninger på dommere i dommerforum kommer til efteråret i XPS Sideline.

6. Status på dommerkurserne

De første 3 kurser af færdige og klar til at blive implementeret fra maj/juni af. Kurserne følger den svenske dommeruddannelse. Der skal findes instruktører til uddannelse og det er noget som dommerpåsætterne skal hjælpe med.

7. Status på udviklingerne.



Indstilling: Michael og Patrick giver en status på dommerudviklingen suppleret af Claus.

Der er afholdt de første dommerudviklingskurser i Sunds og Brøndby, hvor der er uddannet hhv. 3 i vest og 4 i øst. Der afholdes et kursus i Aalborg d. 27-02-2022.

Der efterlyses en struktur på dommerudviklingerne for påsætning af udviklere. Dommerpåsætterne har opgaven at lave et udkast til struktur for udviklingerne.

Efter punkt 7 forlader Michael Redke og Patrick Bols mødet

8. Præsentation af nyt DU medlem Yessica Buchhave

Udskudt til næste DU møde.

9. Formatet for regelændringerne 22/23

Indstilling: Drøftelse af formattet og hvordan skal vi præsentere de ændringer som vi ved der kommer

Udkastet fra IFF maj 2021 sendes til dommerudvalget og vi afventer den endelige version fra IFF ift. konkrete indsatser.

10. Flytning af kampe og udfordringerne med at dommerne ikke tages af kampene.

Indstilling: Mail sendes til klubberne om en venlig reminder om at huske at bruge systemet korrekt.

Blev behandlet under punkt 5.

11. Forslag til dommere finaler

Indstilling: Der er meldt 4 par ud til pokal final Four. DU Formand foreslår at 2 af dem pilles af og skal tage sig af DM finalerne, så vi i år har 6 par i spil til de 6 kampe der er.

Beslutning: Drøftelser om påsætningsstrukturen til finaler skal på næste DU med oplæg til en påsætningsstruktur fra Claus.

12. Info fra arbejdsgrupper

Gennemgang af opgaver: [SharePoint her](#)

Indstilling: Torvholder for hvert punkt giver en kort status og hvad næste skridt er.

13. Lukket dagsorden

- a. Dommere der ikke "vil" følge DU retningslinjer. Hvad er der af sanktionsmuligheder?



Der er fokus på udviklinger af det pågældende par. Derudover er det indstillingen at DU ikke skal behandle enkeltsager, men sætte retningslinjer for dommerpåsættere, således de får mandat til at ændre i dommeres rangering, såfremt de ikke følger de udmeldte fokuspunkter fra DU.

14. Eventuelt

Liveprotokollen i MVP er tæt på at være på plads og DU fik en kort gennemgang af hvordan det virker.

Derudover orienterede Carsten om mulighederne i aftalen med Sportway og at de streamede kampe kan bruges til blandt andet udviklinger og uddannelse.